

## ២កូរិនថូស ១២:១-១០(2 Corinthians 12:1-10)

- ខ្ញុំធ្លាប់បានលឺរឿងមួយអំពីបុរសម្នាក់ ដែលបានអះអាងថា នៅថ្ងៃមួយ នៅពេលគាត់កំពុងកោតកម្រាម ព្រះយេស៊ូវលេចមកឯគាត់។ គាត់បានប្រាប់រឿងនេះដល់គ្រូបង្រៀនព្រះគម្ពីរម្នាក់។ គ្រូបង្រៀននោះបានសួរគាត់ថា តើគាត់បានឆ្លើយយ៉ាងដូចម្តេច នៅពេលគាត់បានមើលឃើញព្រះយេស៊ូវ? គាត់បានឆ្លើយថា គាត់បានបន្តកោតកម្រាមរបស់គាត់។ គ្រូបង្រៀនព្រះគម្ពីរបាននិយាយថា «អូ អញ្ចឹងនោះមិនមែនជាព្រះយេស៊ូវពិតប្រាកដឡើយ»។ បើសិនអ្នកជួបព្រះយេស៊ូវពិតប្រាកដមុខទល់នឹងមុខ នោះអ្នកមិនអាចនៅបន្តកោតកម្រាមរបស់អ្នកបាន ដូចជាមិនមានរឿងនេះកើតឡើងបានទេ។ នៅក្នុងព្រះគម្ពីរ នៅពេលមនុស្សបានជួបនឹងព្រះយេស៊ូវដែលមានព្រះជន្មរស់ពីសុគតឡើងវិញ ពួកគេបានមានការភ្ញាក់ផ្អើលជាខ្លាំង។ ដូច្នោះ អ្នកមិនបានជួបនឹងព្រះយេស៊ូវពិតប្រាកដ ដែលជាព្រះអម្ចាស់នៃស្ថានសួគ៌និងផែនដី បើសិនអ្នកនៅតែអាចបន្តកោតកម្រាមរបស់អ្នកបានទៀតនោះ។ នៅក្នុងកណ្តុរវិវរណៈ នៅពេលសាវ័កយ៉ូហានបានមើលឃើញព្រះយេស៊ូវ នោះគាត់បានសរសេរថា «ខ្ញុំដួលនៅទៀបព្រះបាទទ្រង់ ដូចជាស្លាប់ លើសពីនេះ គួរមានជីវិតទាំង ៤ និងពួកចាស់ទុំ ២៤ នាក់ ក៏ទំលាក់ខ្លួនក្រាបចុះនៅមុខព្រះគ្រីស្ទ»។
- ពេលខ្លះ អ្នកស្តាប់លឺពីមនុស្ស ដែលអះអាងថា គាត់ជួបព្រះយេស៊ូវ ឬទទួលបាននិមិត្តអស្ចារ្យផ្សេងៗ ឬមានបទពិសោធន៍អស្ចារ្យផ្សេងៗទៀត។ តើអ្នកគួរតែគិតយ៉ាងដូចម្តេច នៅពេលអ្នកស្តាប់លឺរឿងទាំងនោះ? តើរឿងទាំងនោះពិតដែរឬទេ? បើទោះជាជឿទាំងនោះពិតប្រាកដតើយើងគួរតែគិតយ៉ាងដូចម្តេច?
- ថ្ងៃនេះយើងមើលទៅលើអត្ថបទគម្ពីរមួយ ដែលនិយាយអំពីមនុស្សម្នាក់ ដែលបានមើលឃើញនិមិត្តអស្ចារ្យ។ អត្ថបទគម្ពីរនេះនឹងបង្រៀនយើងអំពីឥរិយាបថដែលយើងគួរតែមាន។ នៅពេលមនុស្សម្នាក់អះអាងថា គាត់បានឃើញនិមិត្តអស្ចារ្យនោះមិនមានន័យថា យើងគួរតែគោរពអោយតម្លៃខ្ពស់ដល់គាត់នោះទេ។ នៅពេលយើងមើលទៅលើអត្ថបទគម្ពីរនេះ យើងនឹងរៀនបានគោលការណ៍ត្រឹមត្រូវមួយចំនួនអំពីជីវិតគ្រីស្ទបរិស័ទផងដែរ។
- យើងកំពុងមើលទៅលើសំបុត្រទីពីររបស់សាវ័កប៉ូលទៅកាន់ពួកកូរិនថូស គ្រានោះពួកគ្រូបង្រៀនខុសឆ្គងបានចូលទៅក្នុងពួកជំនុំកូរិនថូស ហើយពួកគេបានបង្រៀនអំពីព្រះយេស៊ូវ។ ពួកគេបានបង្រៀនចំនុចត្រឹមត្រូវខ្លះអំពីព្រះយេស៊ូវ ហើយពួកគេមិនបានបដិសេធសេចក្តីពិតថា ព្រះយេស៊ូវបានយាងមកជាមនុស្សដ៏ឥតខ្ចោះ ឬការសុគតរបស់ទ្រង់នៅលើឈើឆ្កាង ហើយការមានព្រះជន្មរស់ពីសុគតឡើងវិញរបស់ទ្រង់ទេ។ អញ្ចឹង ហេតុអ្វីពួកគេគឺជាពួកគ្រូខុសឆ្គង?
- នេះគឺជាសំនួរសំខាន់មួយ ពីព្រោះគ្រីស្ទបរិស័ទជាច្រើនគិតថា បើសិនគ្រូបង្រៀនម្នាក់បង្រៀនអំពីព្រះយេស៊ូវ នោះគាត់មិនមានបញ្ហាអ្វីនោះទេ ប៉ុន្តែសំបុត្រជាច្រើនរបស់ពួកសាវ័កបានប្រមានប្រឆាំងចំពោះពួកគ្រូខុសឆ្គង ហើយគ្រូខុសឆ្គងនេះមិនមែនជាពួកគ្រូខុសឆ្គងនៅខាងក្រៅពួកជំនុំនោះទេ គឺពួកគេជាគ្រូខុសឆ្គងនៅក្នុងពួកជំនុំ។ ហើយពួកគ្រូខុសឆ្គងទាំងអស់នៅក្នុងក្រុងកូរិនថូស ក្រុងកាឡាទី និងក្រុងកូលុស...បានបង្រៀនអំពីព្រះយេស៊ូវ។
- តើពួកគ្រូនៅក្រុងកូរិនថូសទាំងនេះខុសឆ្គងយ៉ាងដូចម្តេច? ២កូរិនថូស ១១:៣-៤ ជួយអោយយើងមើលឃើញ។ « ប៉ុន្តែ ខ្ញុំក៏បារម្ភថា ពស់បានល្អៗនាងអេវ៉ា ដោយកលល្អិចរបស់វាយ៉ាងណា ចិត្តគំនិតរបស់បងប្អូនបែរទៅជាសៅហ្មង លះបង់ចិត្តស្មោះសរ និងចិត្តបរិសុទ្ធ\* ចំពោះព្រះគ្រីស្ទយ៉ាងនោះដែរ ៤ ព្រោះថាពេលមាននរណាម្នាក់ មកប្រកាសអំពីព្រះយេស៊ូណាមួយផ្សេងទៀត ក្រៅពីព្រះយេស៊ូវដែលយើងប្រកាសនោះ ឬមួយបើបងប្អូនទទួលវិញ្ញាណណាផ្សេង ក្រៅពីព្រះវិញ្ញាណដែលបងប្អូនបានទទួលហើយ ឬក៏ដំណឹងល្អណាមួយទៀត ក្រៅពីដំណឹងល្អដែលបងប្អូនបានទទួលនោះ បងប្អូន

*ចេះតែអត់អោនអោយគេយ៉ាងស្រួល។»។*

- តើសត្វពស់បានបញ្ឆោតស្រ្តីដោយរបៀបណា? តើវាធ្លាប់ប្រាប់អោយស្រ្តីបរិភោគពីដើមដឹងខុសត្រូវដែរឬទេ? ទេ។ វាបានបញ្ឆោតស្រ្តីអោយគិតថា វាជាល្អក្នុងការបរិភោគផ្លែពីដើម គឺការបរិភោគផ្លែពីដើមនោះនឹងមានប្រយោជន៍ដល់គាត់ ហើយសត្វពស់បានធ្វើដូច្នោះ ដោយបង្ខូចព្រះបន្ទូលព្រះ ហើយបណ្តាលអោយស្រ្តីសង្ស័យលើព្រះបន្ទូលព្រះ។ សត្វពស់បាននិយាយអំពីអ្វីដែលព្រះបានមានបន្ទូល ហើយបានបង្ខូចព្រះបន្ទូលនោះ ឯសាតាំងក៏អាចធ្វើដូច្នោះនៅសព្វថ្ងៃនេះផងដែរ។ ព្រះបន្ទូលដែលព្រះមានសម្រាប់យើងនៅសព្វថ្ងៃនេះគឺជាដំណឹងល្អរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ តែសាតាំងប្រើពួកគ្រូខុសឆ្គងក្នុងការបង្ខូចព្រះបន្ទូលព្រះ ដែលជាដំណឹងល្អរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ នៅពេលគ្រីស្ទបរិស័ទដើរតាមពួកគ្រូខុសឆ្គងទាំងនេះនោះពួកគេកំពុងត្រូវបានបញ្ឆោត ដូចជាអេវ៉ាត្រូវបានបញ្ឆោតនៅក្នុងសួនច្បារអេដែនដែរ។
- ដូច្នោះ តើសំបុត្រនេះបង្ហាញអោយយើងមើលឃើញអំពីសេចក្តីខុសនៃគ្រូបង្រៀនក្លែងក្លាយនៅក្រុងកូរិនថូសយ៉ាងដូចម្តេចខ្លះ? យើងមើលឃើញថា ពួកគេមានអំនួតខ្លាំងណាស់។ ពួកគេបានអួតពីខ្លួនពួកគេ វាហាររបស់ពួកគេ និមិត្តនិងការបើកសំដែងរបស់ពួកគេ និងប្រាក់ចំណូលរបស់ពួកគេ។ ពួកគេបានសរសេរសំបុត្រផ្តាំផ្ញើ (អំពីគុណសម្បត្តិ) សម្រាប់ខ្លួនពួកគេនិងអ្នកដទៃទៀតនៅក្នុងក្រុមរបស់ពួកគេ។ ពួកគេបានគិតថា ពួកគេគឺជាអ្នកមានវោហារពិសេស ហើយមានលក្ខណៈខាងវិញ្ញាណពិសេស។ សាវ័កប៉ុលបានហៅពួកគេថា «មហាសាវ័ក» និយាយអោយចំ ពួកមហាសាវ័កទាំងនេះបានអួតពីកំឡាំងរបស់ពួកគេ។ នៅក្នុងផ្នែកភាគច្រើននៃសំបុត្រនេះ សាវ័កប៉ុលបានឆ្លើយតបចំពោះគំនិតខុសឆ្គងរបស់ពួកគេ ដែលពួកគេជំនុំកូរិនថូសបានជឿតាម ដោយសាវ័កប៉ុលបង្ហាញថា ការយល់ដឹងរបស់ពួកគេអំពីជីវិតគ្រីស្ទបរិស័ទ ជំនឿ និងការដឹកនាំគ្រីស្ទបរិស័ទគឺផ្ទុយពីជំនឿគ្រីស្ទបរិស័ទដ៏ត្រឹមត្រូវតាមព្រះគម្ពីរទាំងស្រុង។
- សាវ័កប៉ុលមានលក្ខណៈខុសពីនេះព្រោះនៅក្នុងជំពូក១១ គាត់អួតអំពីការទាំងអស់ដែលបង្ហាញថា គាត់ខ្សោយ ជាជាងអ្នកអំពីអ្វីដែលបង្ហាញថា គាត់ខ្លាំង (ខ. ២៣-៣០)។
- ឥឡូវនេះនៅក្នុង ១២:១-១០ សាវ័កប៉ុលឈានមកដល់ចំនុចខ្ពស់បំផុតនៃការពិភាក្សារបស់គាត់ហើយ សូមអានខ. ១ «តើខ្ញុំត្រូវតែអួតខ្លួនឬ? ទោះបីអ្នកខ្លួនគ្មានប្រយោជន៍អ្វីក៏ដោយ ក៏ខ្ញុំសូមនិយាយអំពីការអស្ចារ្យដែលព្រះអម្ចាស់បានប្រោសអោយខ្ញុំនិមិត្តឃើញ និងសំដែងអោយខ្ញុំដឹង»។ ពួកគេក៏បានអួតពីរឿងទាំងនោះ ដូច្នោះគាត់គិតថា គាត់ត្រូវតែអួតអំពីរឿងនេះដែរ។
- សូមអានខ. ២-៦ «ខ្ញុំស្គាល់បុរសម្នាក់ដែលជឿព្រះគ្រីស្ទ\* កាលពីដប់បួនឆ្នាំមុន ព្រះអម្ចាស់បានលើកគាត់ឡើងទៅដល់ស្ថានសួគ៌ជាន់ទីបី (ប៉ុន្តែ ខ្ញុំមិនដឹងថា រូបកាយគាត់ឡើងទៅ ឬមួយគាត់គ្រាន់តែនិមិត្តឃើញ មានតែព្រះជាម្ចាស់ប៉ុណ្ណោះទ្រង់ជ្រាប)។ ខ្ញុំក៏ដឹងថា ព្រះអម្ចាស់លើកបុរសនោះទៅដល់ស្ថានបរមសុខ\* (ប៉ុន្តែ ខ្ញុំមិនដឹងថារូបកាយរបស់គាត់ឡើងទៅ ឬមួយគាត់គ្រាន់តែនិមិត្តឃើញមានតែព្រះជាម្ចាស់ប៉ុណ្ណោះទ្រង់ជ្រាប)។ គាត់បានព្រះបន្ទូលដ៏អស្ចារ្យកម្រិតពុំបាន ដែលគ្មានមនុស្សណាមានសិទ្ធិនឹងនិយាយឡើងវិញបានទេ។ ខ្ញុំអួតតែពីបុរសនោះ រីឯខ្ញុំវិញ ខ្ញុំមិនអួតខ្លួនខ្ញុំផ្ទាល់ឡើយ ខ្ញុំអួតតែពីភាពទន់ខ្សោយរបស់ខ្ញុំប៉ុណ្ណោះ។ ប្រសិនបើខ្ញុំចង់អួតខ្លួន ខ្ញុំក៏មិនមែនល្អលើដែរ ព្រោះខ្ញុំគ្រាន់តែនិយាយសេចក្តីពិត។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំសុខចិត្តនៅស្ងៀមវិញ ក្រែងលោមាននរណាម្នាក់ស្មានថា ខ្ញុំមានឋានៈខ្ពស់លើសពីភាពដែលគេឃើញ និងលើសពីពាក្យដែលខ្ញុំនិយាយ។
- នៅក្នុងខ. ២ តើគាត់កំពុងនិយាយអំពីអ្នកណា? អំពីខ្លួនគាត់ ឬអ្នកដទៃ? គាត់ចាប់ផ្តើមនៅក្នុងខ. ២ ដោយនិយាយអំពីអ្នកដទៃ ប៉ុន្តែនៅក្នុងខ. ៣-៦ យើងមើលឃើញថា បុរសដែលបានទទួលនិមិត្តនេះគឺជាសាវ័កប៉ុល។

- យើងគួរតែកត់សំគាល់ការសង្កេតពិនិត្យពីរបីចំណុចគួរអោយចាប់អារម្មណ៍នៅទីនេះ។
- ១. សាវ័កប៉ុលមិនបានមានបទពិសោធន៍ដូចនេះញឹកញាប់នោះទេ។ បទពិសោធន៍នេះបានកើតឡើងតាំងពី១៤ឆ្នាំមុន ឯណោះ! សាវ័កប៉ុលមិនបានទទួលនិមិត្តអស្ចារ្យជារៀងរាល់សប្តាហ៍នោះទេ។ បន្ទាប់ពីការទទួលបានការបើកសំដែងនេះ សាវ័កប៉ុលមិនបានសម្រេចចិត្តថា ការឆ្លើយតបត្រឹមត្រូវគឺត្រូវតែស្វែងរកការបើកសំដែងនិងនិមិត្តកាន់តែច្រើនទៀតនោះទេ គាត់មានភាពវៃឆ្លាតជាងការគិតបែបនេះ គាត់មិនបានព្រួយបារម្ភដោយព្រោះគាត់មិនទទួលបាននិមិត្តអស្ចារ្យក្នុងរយៈពេល មួយឆ្នាំ ពីរឆ្នាំ ឬដប់បួនឆ្នាំឡើយ។
- សាវ័កប៉ុលបញ្ជាក់ច្បាស់ថា ព្រឹត្តិការណ៍នោះមានលក្ខណៈពិសេសណាស់ ដែលប្រហែលជានឹងនាំគាត់អ្នកពីខ្លួនគាត់ បាន។ នៅក្នុង ខ. ៥ គាត់សរសេរថា «ខ្ញុំអ្នកតែពីបុរសនោះ»។ ដូច្នេះ និមិត្តទាំងនេះមិនមែនជាបទពិសោធន៍របស់គ្រីស្ទបរិ ស័ទធម្មតាទេ។ សាវ័កប៉ុលដឹងថា ខ្លួនគាត់មានឯកសិទ្ធិពិសេស ហើយបន្ទាប់ពីការទទួលបានការបើកសំដែងហើយ គាត់មិន ទៅប្រាប់មនុស្សម្នាក់ថា «អស្ចារ្យណាស់ ខ្ញុំទើបតែទទួលបានបទពិសោធន៍ខាងវិញ្ញាណយ៉ាងពិសេស ខ្ញុំត្រូវតែប្រាប់អោយ ក្រុមជំនុំទាំងអស់របស់ខ្ញុំស្វែងរកនិមិត្តទាំងនេះដែរ ហើយខ្ញុំនឹងប្រាប់មនុស្សអំពីនិមិត្តអស្ចារ្យទាំងនេះអោយបានដឹង» នោះ ឡើយ។
- សាវ័កប៉ុលបានធ្វើដូច្នោះនេះគឺគាត់បានទទួលនិមិត្តនិងការបើកសំដែងតាំងពី១៤ឆ្នាំមុនម៉្លេះ ហើយទើបតែពេលនេះ ដែលគាត់ប្រាប់មនុស្សអំពីបទពិសោធន៍នេះ។ គាត់មិនបានទៅគ្រប់ទីកន្លែងប្រកាសប្រាប់អំពីបទពិសោធន៍អស្ចារ្យរបស់គាត់ ឡើយ ហេតុអ្វី? ហេតុផលមួយគឺពីព្រោះគាត់មិនត្រូវបានអនុញ្ញាតអោយចែកចាយអំពីការបើកសំដែងទេ ប៉ុន្តែនៅមានមូល ហេតុផ្សេងទៀត។
- ចូរត្រឡប់ទៅកាន់ខ. ២ វិញ។ យើងបានមើលឃើញថា នៅពេលគាត់ចាប់ផ្តើមសរសេរ ហាក់ដូចជាគាត់កំពុងសរសេរ អំពីមនុស្សម្នាក់ផ្សេង។ ហេតុអ្វីគាត់ចាប់ផ្តើមសរសេរបែបនេះ? ពីព្រោះគាត់មិនចង់អ្នក។ គាត់និយាយថា អ្នកគឺល្ងង់ខ្លៅ ដូច ដែលគាត់សរសេរនៅក្នុងខ. ៦ ថា «ប្រសិនបើខ្ញុំចង់អ្នកខ្លួន ខ្ញុំក៏មិនមែនល្បីល្បីដែរ ព្រោះខ្ញុំគ្រាន់តែនិយាយសេចក្តីពិត។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំសុខចិត្តនៅស្ងៀមវិញ ក្រែងលោមាននរណាម្នាក់ស្មានថា ខ្ញុំមានឋានៈខ្ពស់លើសពីភាពដែលគេឃើញ និងលើសពីពាក្យ ដែលខ្ញុំនិយាយ»។ សាវ័កប៉ុលបដិសេធមិនរកសាងកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់គាត់ ដោយប្រាប់អ្នកដទៃអំពីការបើកសំដែងនិងបទ ពិសោធន៍ដ៏អស្ចារ្យទាំងនេះទេ។ យើងមិនត្រូវវាយតម្លៃភាពចាស់ទុំនិងជំនឿរបស់មនុស្សម្នាក់តាមបទពិសោធន៍បែបនេះ ឡើយ ប៉ុន្តែវាយតម្លៃតាមអ្វីដែលគាត់និយាយនិងប្រព្រឹត្តវិញ។ ដូច្នេះហើយទើបព្រះគម្ពីរផ្តល់លក្ខណៈសម្បត្តិផ្សេងៗ សម្រាប់ពួកចាស់ទុំ/គ្រូគង្វាលគឺថា គាត់ត្រូវតែសុចរិត ហើយខ្ជាប់ខ្ជួននឹងការបង្រៀនសេចក្តីពិត។ គ្មានសេចក្តីតម្រូវណាថា ពួកចាស់ទុំ/គ្រូគង្វាលត្រូវមានបទពិសោធន៍ ឬការត្រាស់ហៅអស្ចារ្យណាមួយឡើយ។
- ចំនុចនេះច្បាស់លាស់និងសំខាន់ណាស់ ប៉ុន្តែយើងងាយស្រួលនឹងភ្លេចបាន។ តើអ្វីធ្វើអោយមនុស្សចាប់អារម្មណ៍និង ដើរតាម? ខ្ញុំគិតថា ជារឿយៗមនុស្សចាប់អារម្មណ៍និងដើរតាមការខុស ដូចជាពួកកូរិនថូសបានធ្វើដែរ។ ពួកគេចាប់អារម្មណ៍ លើការបើកសំដែងនិងនិមិត្តពិសេសផ្សេងៗ និងបទពិសោធន៍ពិសេសអស្ចារ្យផ្សេងៗ។ សាវ័កប៉ុលបានដឹងអំពីនេះ ដូច្នេះ ហើយទើបគាត់មិនបានប្រាប់អ្នកណាម្នាក់អំពីនិមិត្តនិងការបើកសំដែងទាំងនេះ។ បើសិនគ្រូបង្រៀនពីរនាក់បានមកពួកជំនុំ របស់អ្នក ដែលម្នាក់មានបទពិសោធន៍ និមិត្ត និងការបើកសំដែងអស្ចារ្យ ហើយម្នាក់ទៀតមានសមត្ថភាពបង្រៀនព្រះគម្ពីរ តាមរយៈការសិក្សានិងការយល់ដឹង តើមនុស្សនឹងស្តាប់គ្រូបង្រៀនមួយណា?
- ចូរសំគាល់ថា សាវ័កប៉ុលខ្លាចពួកគេនឹងលើកគាត់ឡើងខ្ពស់ពេក។ មនុស្សភាគច្រើនខ្លាចគេនឹងមិនអោយតម្លៃខ្ពស់

គ្រប់គ្រាន់ដល់ពួកគេ គឺខ្លាចគេអោយតំលៃទាបដល់ពួកគេ។ ប៉ុន្តែនៅពេលសាវកប៉ុលមានឱកាសអោយគេអោយតំលៃខ្ពស់ ដល់គាត់ ដោយសារតែបទពិសោធន៍ និមិត្ត និងការបើកសំដែងអស្ចារ្យរបស់គាត់ បែរជាគាត់មិនប្រាប់អ្នកដទៃវិញ ពីព្រោះ គាត់មិនចង់អោយពួកគេអោយតំលៃខ្ពស់ដល់គាត់។

- ចូរស្រមៃស្រមៃអំពីមនុស្សម្នាក់នៅសព្វថ្ងៃនេះ ដែលមានបទពិសោធន៍ផ្សេងៗដែលបង្ហាញថា គាត់ខ្សោយ ហើយគាត់ ក៏បានទទួលការបើកសំដែងអស្ចារ្យផ្សេងៗផងដែរ។ តើគាត់ទំនងជាចង់ទៅប្រាប់អ្នកដទៃអំពីរឿងណាមួយជាងគេ? ខ្ញុំគិតថា មនុស្សជាច្រើននឹងត្រូវល្អងអោយចែកចាយព័ត៌មានអំពីការបើកសំដែងរបស់ពួកគេ។ «សូមស្តាប់បទពិសោធន៍ដ៏អស្ចារ្យ របស់ខ្ញុំ»។ យើងមិនចង់ចែកចាយអ្វីដែលបន្ទាបយើង និងបង្ហាញអំពីភាពខ្សោយរបស់យើងឡើយ។
- ប៉ុន្តែសូមមើលទៅសាវកប៉ុល នៅពេលគាត់ទទួលបានអ្វីដែលបង្ហាញអំពីភាពខ្សោយរបស់គាត់ ដែលបន្ទាបគាត់នៅ ចំពោះពួកកូរិនថូស នោះគាត់ប្រកាសយ៉ាងខ្លាំងថា «នែ សូមមើលបទពិសោធន៍របស់ខ្ញុំទាំងនេះ គឺខ្ញុំខ្សោយ»។ ប៉ុន្តែនៅពេល គាត់ទទួលបានការបើកសំដែងទាំងនេះ ដែលនឹងធ្វើអោយអ្នកដទៃលើកគាត់ឡើងខ្ពស់ បែរជាគាត់មិនចង់ប្រាប់អ្នកណាម្នាក់ វិញ។
- ទីបន្ទាល់សំខាន់បំផុត ដែលសាវកប៉ុលចង់ប្រាប់ដល់មនុស្ស គឺថា គាត់គឺជាមនុស្សមានបាប ដែលបានសង្គ្រោះដោយ សារព្រះគុណ យើងក៏មានទីបន្ទាល់ដូចគ្នានេះផងដែរ។
- មនុស្សមួយចំនួនចង់បានទីបន្ទាល់អស្ចារ្យដូចជាបទពិសោធន៍របស់សាវកប៉ុលទៅតាមផ្លូវទៅទីក្រុងដាម៉ាស ប៉ុន្តែយើង មិនត្រូវការទីបន្ទាល់បែបនោះទេ។ យើងមានទីបន្ទាល់ដ៏អស្ចារ្យមួយ ដែលព្រះបានធ្វើ គឺទ្រង់បានអត់ទោសបាបអោយយើង ហើយ។ នៅពេលមនុស្សសួរខ្ញុំអំពីការអស្ចារ្យដែលព្រះបានធ្វើនៅក្នុងជីវិតរបស់ខ្ញុំ ខ្ញុំឆ្លើយថា គឺទ្រង់បានអត់ទោសបាបអោយ ខ្ញុំ នេះគឺជាព្រះគុណដ៏អស្ចារ្យ។ យើងសោកស្តាយ នៅពេលគ្រីស្ទបរិស័ទខ្មែរធ្វើទីបន្ទាល់នៅក្នុងពួកជំនុំ ជារឿយៗយើងមិន លឺទីបន្ទាល់ដូចនេះទេ ហើយពួកគេក៏មិនប៉ះពាល់ចិត្តជាមួយទីបន្ទាល់បែបនេះដែរ។ បើសិនអ្នករកើបចិត្តចំពោះនិមិត្តនិងការ បើកសំដែងផ្សេងៗ ឬរកើបចិត្តចំពោះការបានជាសះស្បើយពីជម្ងឺខ្លាំងជាការដែលព្រះអង្គបានលើកលែងទោសរបស់យើង នោះអ្នកមិនយល់សេចក្តីបរិសុទ្ធរបស់ព្រះនិងបាបរបស់អ្នកផ្ទាល់នោះទេ អ្នកមិនដើរតាមគំរូរបស់សាវកប៉ុលទេ។ ទីបន្ទាល់ដ៏ ធំរបស់គាត់គឺថា គាត់គឺជាមនុស្សមានបាប ដែលបានសង្គ្រោះដោយសារព្រះគុណ ហើយយើងក៏ដូចជាគាត់ផងដែរ។
- សាវកប៉ុលដឹងយ៉ាងច្បាស់ថា មានគ្រោះថ្នាក់ផ្សេងៗនៅក្នុងការទទួលបានការបើកសំដែងដ៏អស្ចារ្យ ហើយគ្រោះថ្នាក់ដ៏ ធំបំផុតសម្រាប់គ្រីស្ទបរិស័ទនោះគឺ អំនួត ។ គាត់បន្តនៅក្នុងខ. ៧។
- សូមអានខ. ៧ «ព្រះជាម្ចាស់បានដាក់បន្ទាបមួយក្នុងរូបកាយខ្ញុំ ដើម្បីកុំអោយខ្ញុំអួតខ្លួន ព្រោះតែការអស្ចារ្យដ៏ប្រសើរ បំផុតដែលព្រះអង្គបានសំដែងអោយខ្ញុំឃើញ គឺដូចជាមានតំណាងរបស់មារសាតាំងមកធ្វើទារុណកម្មខ្ញុំ កុំអោយខ្ញុំអួតខ្លួន បានឡើយ»។ ចូរកត់សំគាល់ សាវកប៉ុលអាចមានអំនួតមកពីការបើកសំដែងទាំងនេះ ហើយនេះជាគ្រោះថ្នាក់ចំពោះលោក ប៉ុល ដូច្នេះហើយ គ្មានអ្នកណាអាចគិតថា «ខ្ញុំនឹងអត់មានអំនួតបើសិនជាខ្ញុំបានទទួលការបើកសំដែងដូចនេះទេ»។
- មានការសិក្សាជាច្រើន ដើម្បីកំណត់ថា បន្ទានោះគឺជាអ្វី។ ចម្លើយគឺថា អត់មានអ្នកណាម្នាក់ដឹងទេ! ខ្ញុំគិតថា វាមាន ការពិបាកសម្រាប់យើងក្នុងការកំណត់ថា បន្ទានោះគឺជាអ្វី ហើយខ្ញុំគិតថា វាមិនសូវសំខាន់ប៉ុន្មានទេ។ អ្វីដែលច្បាស់លាស់ នោះគឺថា បន្ទានោះពិតជារឿងដ៏ធ្ងន់ធ្ងរ ពីព្រោះសាវកប៉ុលមិនចង់ទទួលវាទេ ហើយគាត់ក៏មិនមែនជាមនុស្សកំសាកដែរ។ គាត់មិនមែនជាប្រភេទមនុស្សខ្លាចរឿងតូចតាចមួយនោះទេ។ ចូរមើលការរងទុក្ខរបស់គាត់នៅក្នុងជំពូក១១។ គាត់ត្រូវបាន

គេវាយ ចោលនឹងដុំថ្ម ត្រូវរំពាត់ ត្រូវដំបង លិចសំពៅ ស្រែកឃ្លាន និងការឈឺចាប់ជាច្រើនទៀត ប៉ុន្តែគាត់នៅតែបានបន្ត បំពេញពីន្ទកិច្ច ដែលនាំអោយគាត់មានទុក្ខលំបាកទាំងអស់នេះ! គាត់មិនបានកំសាកនោះឡើយ។ ប៉ុន្តែនៅពេលគាត់មាន បន្ទានេះ គាត់បានអធិស្ឋានទូលអង្វរចំនួនបីដង ដើម្បីអោយព្រះដកវាចេញ ដូច្នេះ បន្ទារបស់សាវកប៉ុលមិនមែនជារឿងតូច តាចទេ។

- ឥឡូវនេះនៅក្នុងខ. ៨-១០ យើងរៀនបានជាច្រើនអំពីសេចក្តីអធិស្ឋាន។
- ខ. ៨-៩ក បានអានថា «ខ្ញុំបានអង្វរព្រះអម្ចាស់ចំនួនបីដង សូមទ្រង់មេត្តាដកយកបន្ទានេះចេញពីរូបកាយខ្ញុំ។ ៩ ក៏ ប៉ុន្តែ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលមកខ្ញុំថា «ព្រះគុណរបស់យើងបានផ្តល់មកល្មមគ្រប់គ្រាន់សំរាប់អ្នកហើយ ដ្បិតប្រទានុភាពរបស់ យើងនឹងលេចចេញមកយ៉ាងខ្លាំងបំផុត ក្នុងមនុស្សទន់ខ្សោយ»។
- តើព្រះបានប្រទានអ្វីដែលលោកប៉ុលបានសូមពីទ្រង់ដែរឬទេ? ទេ ទ្រង់មិនបានដកបន្ទានោះចេញទេ។ បន្ទាគឺជាបញ្ហា ដែលសាវកប៉ុលចង់អោយព្រះដោះស្រាយ ហើយគាត់បានសន្មតថា របៀបដោះស្រាយបញ្ហានេះគឺថា ព្រះដកបន្ទានោះចេញ ។ ប៉ុន្តែព្រះដោះស្រាយបញ្ហាតាមរបៀបខុសគ្នាមួយ គឺដោយបន្ថែមព្រះគុណកាន់តែច្រើន។ ព្រះបានសន្យាចំពោះសាវកប៉ុល ថា នៅក្នុងការរងទុក្ខដោយសារបន្ទានោះ ព្រះនឹងតែងតែប្រទានព្រះគុណគ្រប់ល្មម ដើម្បីអោយគាត់អាចរស់នៅដោយទ្រាំទ្រ នឹងបន្ទានោះ។
- ចូរកត់សំគាល់លើភាពចាស់ទុំរបស់សាវកប៉ុលនៅទីនេះ។ គាត់អធិស្ឋានលើកទីមួយ ហើយព្រះមិនដកបន្ទានោះចេញ ទេ។ គាត់មិនសម្រេចចិត្តថា «អូមិនអីទេ ខ្ញុំបានអធិស្ឋានហើយ ប៉ុន្តែព្រះមិនបានឆ្លើយតបចំពោះសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ខ្ញុំទេ ដូច្នេះខ្ញុំនឹងឈប់អធិស្ឋានហើយ ពីព្រោះទ្រង់ពិតជានឹងមិនដកបន្ទានេះចេញឡើយ» នោះឡើយ។ ផ្ទុយទៅវិញ គាត់អធិស្ឋាន ជាលើកទីពីរ និងទីបី។
- សូមកត់សំគាល់ថា សាវកប៉ុលមិនសម្រេចចិត្តថា «ព្រះមិនបានឆ្លើយតបចំពោះសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ខ្ញុំ ដោយសារខ្ញុំ ពិតជាមិនមានជំនឿគ្រប់គ្រាន់ ឬមានអំពើបាបមួយចំនួនលាក់នៅក្នុងជីវិតរបស់ខ្ញុំហើយ» ទេ។ ស្ថានភាពនេះគឺជាឧទាហរណ៍ មួយនៃមនុស្សសុចរិត គឺលោកប៉ុល ដែលព្រះមិនប្រទានអ្វីដែលលោកប៉ុលបានសូមពីទ្រង់ តាមរបៀបដែលគាត់ចង់បាន។ មនុស្សមួយចំនួនគិតថា នៅពេលព្រះមិនឆ្លើយតបចំពោះសេចក្តីអធិស្ឋាន នោះមានន័យថា អ្នកអធិស្ឋាននោះបានខ្វះជំនឿ ឬ បានធ្វើបាបហើយ។ អត្ថបទនេះបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ថា ការដែលព្រះអង្គមិនប្រទានអ្វីដែលមនុស្សបានសូមពីទ្រង់ប្រហែលជា មកពីមូលហេតុផ្សេងទៀត។ ការដែលព្រះអង្គមិនប្រទានអ្វីដែលមនុស្សបានសូមប្រហែលជាមកពីបាប ឬការខ្វះជំនឿដែរ ប៉ុន្តែបើសិនយើងតែងតែគិតថា នេះគឺជាហេតុផល នោះជាកំនិតខុសហើយ។
- សាវកប៉ុលបានអធិស្ឋានទៅកាន់ព្រះចំនួនបីដង។ ប៉ុន្តែលើសពីនេះ គាត់បានមានភាពចាស់ទុំក្នុងការទទួលចម្លើយ របស់ព្រះថា ទ្រង់នឹងមិនដកបន្ទាចេញឡើយ។ ហើយសាវកប៉ុលមិនទទួលការឆ្លើយតបរបស់ព្រះដោយចិត្តរអ៊ូរទាំទេ ប៉ុន្តែ គាត់សរសេរនៅក្នុងខ. ៩ ថា «ដូច្នេះ ខ្ញុំចូលចិត្តអ្នកខ្លួនអំពីភាពទន់ខ្សោយរបស់ខ្ញុំជាង ដើម្បីអោយប្រទានុភាពរបស់ព្រះគ្រីស្ទ មកសណ្ឋិតលើខ្ញុំ»។
- ចូរកត់សំគាល់ម្តងទៀតថា នេះគឺជាទីបន្ទាល់ដែលគាត់កំពុងសរសេរបញ្ជាក់ប្រាប់ពួកគូរិសចូស។ ព្រះមិនបានប្រទានអ្វី ដែលគាត់បានទូលសុំនោះទេ។ មនុស្សជាច្រើននៅសព្វថ្ងៃនេះនឹងមានគំនិតផ្ទុយពីនេះ។ បើសិនមានមនុស្សម្នាក់នៅក្នុងពួក ជំនុំ ហើយព្រះមិនបានឆ្លើយតបចំពោះសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់គាត់ តើអ្នកចង់អោយគាត់ឡើងធ្វើទីបន្ទាល់ដែរឬទេ? ទេ។

ហេតុអ្វី? នេះគឺជាអ្វីដែលសាវកប៉ុលកំពុងធ្វើ។ គាត់កំពុងប្រាប់ពួកកូរិនថូសថា ព្រះម៉ែនបានប្រទានអ្វីដែលគាត់បានទទួលសុំទេ ។

- ហេតុអ្វីព្រះម៉ែនបានដោះបន្ទានោះចេញ? ហេតុផលមួយគឺថា បន្ទានោះពិតជាមានប្រយោជន៍សម្រាប់សាវកប៉ុលនៅ ក្នុងព័ន្ធកិច្ចរបស់គាត់។ ខ្ញុំគិតថា មនុស្សជាច្រើននៅសព្វថ្ងៃនេះប្រហែលជាគិតថា បន្ទានៅក្នុងសាច់រាងដល់ព័ន្ធកិច្ចរបស់ គាត់។ គេគិតថា «បើសិនខ្ញុំអាចដកយកបន្ទានេះចេញបាន នោះខ្ញុំនឹងខ្លាំង ហើយអាចដោះស្រាយឧបសគ្គបាន និងបន្ត បំពេញព័ន្ធកិច្ចដោយប្រសិទ្ធិភាព។» ព្រះម៉ែនចង់អោយបន្ទាភ្លាយជាឧបសគ្គដល់ព័ន្ធកិច្ចរបស់សាវកប៉ុលផងដែរ ដូច្នេះព្រះ ធ្វើវាអោយភ្លាយជាជំនួយដល់ព័ន្ធកិច្ចរបស់គាត់ ដោយធ្វើអោយគាត់ខ្សោយដើម្បីទទួលព្រះគុណព្រះ។
- សំខាន់ដែលយើងមិនយល់ខុសអំពីអ្វីដែលលោកប៉ុលកំពុងសរសេរនៅទីនេះ។ អ្នកខ្លះអាចអត្ថបទគម្ពីរនេះ ហើយគិត ថា សាវកប៉ុលកំពុងនិយាយថា គ្រីស្ទបរិស័ទម្នាក់អាចស្ងៀមក្នុងពេលវេលានៃភាពខ្សោយ ហើយ *បន្ទាប់មកនឹងមានពេលវេលា នៃព្រះគុណនិងកំឡាំង* ។ នេះគឺជាការកាត់ស្រាយមិនត្រឹមត្រូវលើអត្ថបទគម្ពីរនេះ។ ជារឿយៗ នៅក្នុងព្រះគម្ពីរ ភាពខ្សោយ មិនមកមុនព្រះគុណទេ ប៉ុន្តែភាពខ្សោយគឺជាលក្ខខណ្ឌដែលយើងត្រូវតែ *នៅតែមានដើម្បីបន្តនៅក្នុងព្រះគុណ*។
- ដោយសាវកប៉ុលមើលឃើញគោលការណ៍នេះនៅក្នុងកាលៈទេសៈនេះ គឺមានបន្ទានៅក្នុងសាច់ គាត់សរសេរថា *«ហេតុនេះព្រោះតែព្រះគ្រីស្ទ ខ្ញុំអរសប្បាយនៅពេលទន់ខ្សោយ នៅពេលគេជេរប្រមាថ នៅពេលខ្វះខាត នៅពេលគេ បៀតបៀន នៅពេលគប់ប្រមល់ ដ្បិតពេលណាខ្ញុំទន់ខ្សោយ គឺពេលនោះហើយដែលខ្ញុំមានកម្លាំង»* (ខ. ៩ក-១០)។
- ចូរកត់សំគាល់ថា គឺអំណាចព្រះចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទនៅជាមួយសាវកប៉ុល នៅពេលដែលព្រះម៉ែនប្រោសអោយគាត់ ជា។ នៅពេលយើងឃើញមនុស្សម្នាក់កំពុងរងទុក្ខ ហើយគាត់អធិស្ឋាន តើនៅពេលណាដែលយើងមើលឃើញអំណាចព្រះ ចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទ? ជាធម្មតា មនុស្សគិតថា ពួកគេមើលឃើញអំណាចព្រះចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទ នៅពេលពួកគេបានជា សះស្បើយ ហើយសេចក្ដីអធិស្ឋានរបស់ពួកគេត្រូវបានឆ្លើយតប។ ពិតហើយថា យើងអាចមើលឃើញអំណាចព្រះចេស្ដា របស់ព្រះគ្រីស្ទ នៅពេលព្រះឆ្លើយតបចំពោះសេចក្ដីអធិស្ឋានរបស់យើង ប៉ុន្តែចំនុចនេះជួយអោយយើងមើលឃើញថា យើង មិនគ្រាន់តែមើលឃើញអំណាចព្រះចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទ នៅពេលតែទ្រង់ប្រទានអ្វីដែលយើងសូមពីព្រះអង្គនោះទេ។ ទោះបី ជានៅពេលពួកគេមិនបានជាសះស្បើយក៏ដោយ ក៏នៅទីនេះយើងមើលឃើញថា អំណាចព្រះចេស្ដារបស់ព្រះគ្រីស្ទអាចនៅ ជាមួយពួកគេនៅក្នុងភាពខ្សោយរបស់ពួកគេផងដែរ។
- បើសិនមនុស្សពីរនាក់បានមកចែកចាយទីបន្ទាល់ ហើយសម្រាប់ម្នាក់ ព្រះសណ្ដាប់ពាក្យអង្វររបស់គាត់ ហើយសម្រាប់ ម្នាក់ទៀត ព្រះម៉ែនបានប្រទានអ្វីដែលគាត់សូមពីព្រះអង្គទេ តើយើងគិតថា យើងបានមើលឃើញអំណាចព្រះចេស្ដានៃព្រះ នៅជាមួយអ្នកណា? នៅជាមួយម្នាក់ដែលបានជាសះស្បើយ។ ប៉ុន្តែនេះមិនមែនជាទីបន្ទាល់របស់សាវកប៉ុលទេ។ នៅទីនេះ អំណាចព្រះចេស្ដានៃព្រះនៅជាមួយគាត់ បើទោះជាព្រះម៉ែនដកបន្ទាចេញពីគាត់ក៏ដោយ។
- នៅពេលខ្ញុំមើលឃើញគ្រីស្ទបរិស័ទ ដែលកំពុងរងទុក្ខដោយសារជម្ងឺ ដោយសារការបៀតបៀន ដោយសារពួកគេកាន់ តែចាស់ជរា ប៉ុន្តែពួកគេនៅតែបន្តបម្រើនិងដើរតាមព្រះយេស៊ូវយ៉ាងស្មោះត្រង់ នោះខ្ញុំកំពុងមើលឃើញអំណាចព្រះចេស្ដានៃ ព្រះគ្រីស្ទនៅក្នុងជីវិតរបស់ពួកគេ។ នេះគឺជាជីវិតគ្រីស្ទបរិស័ទ។
- ម៉ាថាយ ១៦:២៤ បានសរសេរថា *«បើអ្នកណាចង់មកតាមក្រោយខ្ញុំ ត្រូវលះបង់ខ្លួនឯងចោល ត្រូវលើឈើឆ្កាងរបស់ ខ្លួន ហើយមកតាមខ្ញុំចុះ»*។

- ភីលីពី ៣:១០ បានសរសេរថា «បំណងរបស់ខ្ញុំ គឺចង់ស្គាល់ព្រះគ្រីស្ទ និង ស្គាល់ប្បទានភាពដែលបានប្រោសព្រះអង្គ អោយមានព្រះជន្មរស់ឡើយវិញ ព្រមទាំងចូលរួមជាមួយព្រះអង្គដែលរងទុក្ខលំបាក ហើយអោយបានដូចព្រះអង្គដែល សោយទិវង្គត»។
- ការដើរតាមព្រះគ្រីស្ទគឺត្រូវផ្អែកលើឆ្មោះខ្លួនមកតាមព្រះគ្រីស្ទ ហើយសេចក្តីប្រកបជាមួយព្រះគ្រីស្ទគឺជាសេចក្តីប្រកប ក្នុងការរងទុក្ខរបស់ទ្រង់ ព្រមទាំងត្រឡប់ ទៅដូចជាទ្រង់ ក្នុងសេចក្តីស្លាប់ផង។ នៅពេលគ្រីស្ទបរិស័ទប្រឈមនឹងបញ្ហាទាំង នេះនៅក្នុងជីវិត ជាពិសេសដោយសារគេដើរតាមព្រះយេស៊ូវ ហើយពួកគេនៅតែស្មោះត្រង់នឹងដើរតាមទ្រង់ នោះយើងមើល ឃើញអំណាចព្រះចេស្ដានៃព្រះសណ្ឋិតនៅជាមួយពួកគេហើយ។ នេះគឺជាទីបន្ទាល់ដ៏អស្ចារ្យមួយ ដូចជាលោកយ៉ូបដែរ។
- សង្ខេបមក បន្ទានៅក្នុងសាច់បានជួយអោយសាវកប៉ុលកាន់តែមានភាពចាស់ទុំ គឺវាបានជួយអោយគាត់ខ្សោយ ដើម្បី អោយគាត់បានរស់នៅក្នុងព្រះគុណព្រះ។ គាត់នឹងរីករាយអ្នកពីភាពខ្សោយរបស់គាត់ បើសិននោះនាំអោយមានអំណាចព្រះ ចេស្ដានៃព្រះគ្រីស្ទនឹងសណ្ឋិតជាមួយគាត់។ ហេតុនេះហើយបានជាគាត់បានឈប់អធិស្ឋានសូមអោយព្រះដកបន្ទាចេញ។
- ឃ្លាយ៉ាងសំខាន់មួយគឺ «ព្រោះតែព្រះគ្រីស្ទ» (ខ. ១០)។ សាវកប៉ុលស្ម័គ្រចិត្តទទួលយកបន្ទានេះ ព្រោះតែព្រះគ្រីស្ទ។ នេះមានន័យថា ជីវិតរបស់គាត់គឺសម្រាប់ព្រះគ្រីស្ទ។ គាត់មិនបានទទួលយកការឈឺចាប់ពីបន្ទាចេញដោយព្រោះតែគាត់ចូលចិត្ត ការឈឺចាប់នោះទេ។ គាត់មិនបានរអ៊ូរទាំថា គាត់មានបញ្ហានេះទេ គាត់ទទួលស្គាល់ថា ជីវិតរបស់គាត់គឺសម្រាប់ព្រះគ្រីស្ទ ដូច្នេះបើសិនបន្ទានេះជួយគាត់អោយបម្រើព្រះយេស៊ូវបានល្អជាង នោះគាត់នឹងរស់នៅជាមួយបន្ទានេះ។ គ្រប់យ៉ាងនៅក្នុង ជីវិតរបស់គាត់គឺសម្រាប់ជាប្រយោជន៍ដល់ព្រះគ្រីស្ទ។
- មានការអនុវត្តជាច្រើនចេញពីអត្ថបទគម្ពីរនេះ។ ១. កុំដើរតាមមនុស្សដែលបង្រៀនអំពីព្រះយេស៊ូវ ប៉ុន្តែអ្នកពីកំឡាំង និមិត្ត និងបទពិសោធន៍អស្ចារ្យរបស់ពួកគេអោយសោះ។ នេះគឺជាកំហុសដែលពួកគេចូលបានប្រព្រឹត្ត។ លោកិយចូលចិត្ត ដើរតាមមនុស្សដែលមើលទៅខ្លាំងក្លា ហើយនេះគឺជាកំហុសរបស់ពួកគេចូល។ ជារឿយៗ គ្រីស្ទបរិស័ទនៅសព្វថ្ងៃនេះ ប្រព្រឹត្តកំហុសផងដែរ។ ពួកគេដើរតាមពួកអ្នកដឹកនាំខ្លាំង ដែលអ្នកពីខ្លួននិងបទពិសោធន៍របស់ពួកគេ។ ២. ចូររៀនពីកំរូ របស់សាវកប៉ុល។ គាត់មិនបានអ្នកពីនិមិត្តនិងបទពិសោធន៍អស្ចារ្យរបស់គាត់ឡើយ ពីព្រោះគាត់បានដឹងថាមនុស្សនឹងអោយ តម្លៃខ្ពស់លើរូបគាត់។ យើងមិនគួរអោយតម្លៃខ្ពស់ឬទាបលើគ្រីស្ទបរិស័ទដោយផ្អែកលើបទពិសោធន៍អស្ចារ្យផ្សេងៗនោះទេ ប៉ុន្តែអោយតម្លៃដោយផ្អែកលើអ្វីដែលពួកគេនិយាយនិងប្រព្រឹត្ត។ ជីវិតគ្រីស្ទបរិស័ទពិតប្រាកដគឺត្រូវដើរតាមផ្លូវនិងឈើឆ្កាង របស់ព្រះគ្រីស្ទ។ ពួកគេខុសឆ្គងទាំងនេះ ដែលបានអ្នកពីបទពិសោធន៍អស្ចារ្យផ្សេងៗរបស់ពួកគេ មិនបានដើរតាមឈើឆ្កាង នោះឡើយ។ ៣. ចូរដឹងថា ព្រះយេស៊ូវមិនតែងតែប្រោសអោយជានោះទេ ប៉ុន្តែព្រះតែងតែគិតពីអ្វីដែលល្អសម្រាប់យើង។ ប៉ុន្តែការល្អដែលព្រះគិតសម្រាប់យើង អាចខុសគ្នាពីអ្វីដែលយើងគិតថាល្អ។ បើសិនយើងមានបន្ទា ដូចជាសាវកប៉ុល នោះ យើងប្រហែលជាគិតថា ការល្អសម្រាប់យើងគឺការមិនមានបន្ទានោះ។ ប៉ុន្តែសាវកប៉ុលបានរៀនថា ការគិតបែបនេះមិនត្រឹម ត្រូវទេ។
- សាវកប៉ុលអាចធ្វើការទាំងអស់នេះបាន ពីព្រោះជីវិតរបស់គាត់គឺសម្រាប់ជាប្រយោជន៍ដល់ព្រះគ្រីស្ទ ហើយយើងត្រូវ តែរៀនធ្វើដូច្នោះផងដែរ។ ដូច្នេះ ការអនុវត្តទី៤គឺថា ជីវិតរបស់យើងសម្រាប់ជាប្រយោជន៍ដល់ព្រះគ្រីស្ទ ហើយអ្វីដែលល្អនៅ ក្នុងជីវិតរបស់យើងមិនមែនជាអ្វីដែលធ្វើអោយយើងកាន់តែមានទ្រព្យសម្បត្តិច្រើន ឬកាន់តែមានជីវិតងាយស្រួលនោះទេ ប៉ុន្តែជាអ្វីដែលជួយយើងអោយទុកចិត្តលើព្រះគ្រីស្ទ ជួយឲ្យយើងបន្ទាបខ្លួននៅចំពោះទ្រង់ និងបម្រើទ្រង់។